
Protokół 

z XXVIII Sesji Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój 

z dnia 25.05.2021 r. 

 

Obrady rozpoczęto 25 maja 2021 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:57 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

Radni: Michał Cebula, Norbert Czernecki, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, 

Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, Monika Młodzik, Monika Nikiel, Izabela Ogierman, 

Krystyna Świerkot-Żmij, Marian Wróbel, 

Wójt Gminy Gabriela Placha, Sekretarz Gminy Maria Ożarowska, Skarbnik Gminy Barbara 

Kwiatoń,  

oraz zaproszeni goście:  

- Andrzej Szczygieł, Naczelnik Wydziału Monitoringu Środowiska Wojewódzkiego 

Inspektoratu Ochrony Środowiska w Katowicach, 

- Patryk Świrski, Prezes Uzdrowiska Goczałkowice, 

- Grzegorz Bonalski, Komendant Powiatowy Policji w Pszczynie. 

1. Otwarcie sesji 
 

Przewodniczący Rady Tadeusz Lazarek otworzył sesję i przywitał zebranych. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność obrad (obecnych 14 radnych). 

 

3. Odczytanie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokoły z następujących sesji: 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXV Sesji Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 23.02.2021.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 



Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Cebula, Norbert Czernecki, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, 

Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, Monika Młodzik, Izabela Ogierman, Piotr Pająk, 

Małgorzata Paszek, Marian Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Monika Nikiel, Krystyna Świerkot-Żmij 

NIEOBECNI (1) Rafał Polok 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 30.03.2021.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Cebula, Norbert Czernecki, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, 

Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, Monika Młodzik, Izabela Ogierman, Piotr Pająk, 

Małgorzata Paszek, Marian Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Monika Nikiel, Krystyna Świerkot-Żmij 

NIEOBECNI (1) Rafał Polok 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 13.04.2021.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Cebula, Norbert Czernecki, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, 

Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, Monika Młodzik, Izabela Ogierman, Piotr Pająk, 

Małgorzata Paszek, Marian Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Monika Nikiel, Krystyna Świerkot-Żmij 

NIEOBECNI (1) Rafał Polok 

 

5. Ocena jakości powietrza w gminie Goczałkowice-Zdrój na tle innych 

gmin województwa śląskiego – prezentacja 

 

Prezentację przedstawił i omówił pan Andrzej Szczygieł, Naczelnik Wydziału Monitoringu 

Środowiska Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Katowicach. Prezentacja w 

postaci pliku ppt została dołączona do protokołu. Generalny wniosek wynikający z pomiarów 

Wydziału Monitoringu WIOŚ jest taki, że jakość powietrza na terenie całego województwa, 

w tym i gminy Goczałkowice-Zdrój, w latach 2020 i 2021, uległa wyraźnej poprawie. 

 



 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Zbigniew Jacek poprosił by informacje przekazane przez pana Andrzeja Szczygła 

zostały rozpowszechnione w mediach, by efekty kilkunastoletnich starań gminy 

Goczałkowice-Zdrój zostały przekazane mieszkańcom i przyczyniły się do dalszej 

popularyzacji Programu Dalszej Emisji i eliminacji pieców węglowych starszych iż 10-

cioletnie. 

 

Radny Michał Czernek zapytał jakie kroki można podjąć wobec osób, które pomimo uchwały 

Sejmiku nie wymienią do końca roku pieców na nowe. Zapytał też jakie będą konsekwencje 

takiego stanu dla gmin. 

Pan Andrzej Szczygieł odpowiedział, że Wójt Gminy ma prawo skontrolowania każdego 

budynku mieszkalnego i sprawdzenia czy uchwała antysmogowa została dotrzymania. W 

przypadku gdyby nie była, możliwe jest przekazanie sprawy do kolegiów ds. wykroczeń. 

Gmina jest kontrolowana przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w zakresie 

określonych parametrów. Obowiązek wymiany kotłów jest obowiązkiem mieszkańca. 

 

6. Informacja na temat aktualnej sytuacji Uzdrowiska Goczałkowice-Zdrój 

Sp. z o.o. i jej przyszłych zamierzeń. 
 

Sytuację i plany Uzdrowiska omówił Prezes Patryk Świrski. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Krzysztof Kwaśny zapytał w jaki sposób mieszkańcy mogą skorzystać z oferty 

rehabilitacji pokowidowej. 

Pan Patryk Świrski przedstawił zasady na których pacjenci mogą ubiegać się o skierowanie. 

Są one dostępne na stronie internetowej Uzdrowiska. 

Radny Zbigniew Jacek zapytał jakie jest obecnie obłożenie miejsc w Uzdrowisku. 

Pan Patryk Świrski powiedział, że aktualne obłożenie to 56% i systematycznie rożnie. 

Radna Monika Młodzik poprosiła o przybliżenie zasad współpracy Uzdrowiska z katedrą 

fizjoterapii AWF w Katowicach.  

Pan Patryk Świrski powiedział, że współpraca ta będzie polegała na praktykach studentów 

AWF w Uzdrowisku. 

Radna Izabela Ogierman życzyła Dyrektorowi sukcesów i zapowiedziała spotkanie z 

Dyrektorem po okresie wakacyjnym w celu omówienia projektu restrukturyzacji Uzdrowiska. 

Przewodniczący Rady poprosił ponownie radnych o potwierdzenie obecności. Obecnych 

było 15 radnych. 
 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy 

 

Informację przedstawił Komendant Powiatowy Policji w Pszczynie Grzegorz Bonalski. Stan 



bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy jest na stałym, dobrym poziomie.  

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Krzysztof Kwaśny zapytał, czy Komendant posiada szczegółowe na temat zamknięcia 

wyjazdu z ul. Uzdrowiskowej w kierunku Katowic. 

Pan Grzegorz Bonalski odpowiedział, że nie posiada szczegółowych informacji na ten temat. 

 

8. Informacja z działalności OPS za rok 2020 

 

Informację przedstawił Kierownik OPS pani Joanna Kotas. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Michał Czernek podziękował za pracę OPS, zwłaszcza za dodatkowe zadania 

związane z epidemią. Zaproponował poszukiwanie nowych sposobów zachęty dla 

mieszkańców do szczepienia przeciwko COVID-19. 

Pani Joanna Kotas odpowiedziała, że OSP w ramach realizacji swoich działań cały czas 

zachęca mieszkańców do szczepień. 

 

9. Pisemne zgłaszanie interpelacji 
 

Nie zgłoszono interpelacji. 

 

10. Podjęcie uchwał w sprawach 

 

Przewodniczący Rady złożył wniosek o nieodczytywanie w całości projektów uchwał. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Cebula, Norbert Czernecki, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, 

Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, Monika Młodzik, Monika Nikiel, Izabela Ogierman, 

Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, Krystyna Świerkot-Żmij, Marian Wróbel 

 

a) zmiany Uchwały Nr XXIII/145/2020 Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 

15.12.2020 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Goczałkowice-Zdrój na lata 2021-2031 
 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Barbara Kwiatoń. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Finansów Małgorzata Paszek poinformowała, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Monika Młodzik poinformowała, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 



 

Głosowano w sprawie: 
zmiany Uchwały Nr XXIII/145/2020 Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 15.12.2020 w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Goczałkowice-Zdrój na lata 

2021-2031.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Cebula, Norbert Czernecki, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, 

Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, Monika Młodzik, Monika Nikiel, Izabela Ogierman, 

Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, Krystyna Świerkot-Żmij, Marian Wróbel 

 

b) zmiany Uchwały Nr XXIII/146/2020 Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 

15.12.2020r. w sprawie budżetu Gminy Goczałkowice-Zdrój na 2021 rok 
 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Barbara Kwiatoń. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Finansów Małgorzata Paszek poinformowała, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Monika Młodzik poinformowała, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany Uchwały Nr XXIII/146/2020 Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 15.12.2020r. w 

sprawie budżetu Gminy Goczałkowice-Zdrój na 2021 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Cebula, Norbert Czernecki, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, 

Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, Monika Młodzik, Monika Nikiel, Izabela Ogierman, 

Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, Krystyna Świerkot-Żmij, Marian Wróbel 

 

c) szczegółowych zasad, sposobu i trybu umorzenia, odraczania terminu spłaty lub 

przypadających Gminy Goczałkowice-Zdrój lub jej jednostkom organizacyjnym lub 

instytucjom kultury, a także wskazania organów lub osób do tego uprawnionych oraz 

określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których 

ulga stanowić będzie pomoc publiczną 
 

Projekt uchwały omówił radca prawny Michał Hassa. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Finansów Małgorzata Paszek poinformowała, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 



Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Monika Młodzik poinformowała, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
szczegółowych zasad, sposobu i trybu umorzenia, odraczania terminu spłaty lub 

przypadających Gminy Goczałkowice-Zdrój lub jej jednostkom organizacyjnym lub 

instytucjom kultury, a także wskazania organów lub osób do tego uprawnionych oraz 

określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Cebula, Norbert Czernecki, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, 

Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, Monika Młodzik, Monika Nikiel, Izabela Ogierman, 

Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, Krystyna Świerkot-Żmij, Marian Wróbel 

 

d) zmiany uchwały nr VII/54/2015 Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 30 czerwca 

2015r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym 

powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 

Gminę Goczałkowice-Zdrój oraz przyznania zwolnień od obowiązku realizacji tych 

zajęć. 
 

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy Maria Ożarowska. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Monika Młodzik poinformowała, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały nr VII/54/2015 Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 30 czerwca 2015r. 

w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono 

stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Goczałkowice-Zdrój oraz przyznania zwolnień od obowiązku realizacji tych zajęć..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Cebula, Norbert Czernecki, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, 

Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, Monika Młodzik, Monika Nikiel, Izabela Ogierman, 

Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, Krystyna Świerkot-Żmij, Marian Wróbel 

 

e) przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Goczałkowice-Zdrój do roku 

2035 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

strategii, w tym trybu konsultacji 



 

Projekt uchwały omówiła Wójt Gminy Gabriela Placha. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Finansów Małgorzata Paszek poinformowała, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Monika Młodzik poinformowała, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Michał Czernek podziękował Wójt Gminy za decyzję o przystąpieniu do opracowania 

Strategii. 

Głosowano w sprawie: 
przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Goczałkowice-Zdrój do roku 2035 

oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym 

trybu konsultacji.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Cebula, Norbert Czernecki, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, 

Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, Monika Młodzik, Monika Nikiel, Izabela Ogierman, 

Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, Krystyna Świerkot-Żmij, Marian Wróbel 

 

11. Odpowiedź na interpelację 

 

Wójt Gminy poinformowała, że odpowiedź na interpelację radnego Mariana Wróbla w 

sprawie zadaszeń na przystankach autobusowych została mu przekazana i znajduje się w 

zakładce „interpelacje” w programie E-Sesja. 

 

12. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy 

 

Sprawozdanie przedstawiła Wójt Gminy Gabriela Placha. 

Zakres inwestycji: 

- budowa przedszkola pięciooddziałowego, dla 125 dzieci (powierzchnia zabudowy budynku 

przedszkola wyniesie 806 m kw), 

- wyposażenie sal w zaplecze sanitarne oraz magazyny na leżaki, 

- sala do organizacji spotkań z rodzicami, kuchnia, cześć administracyjna, szatnie, zewnętrzny 

plac zabaw, 

- zagospodarowanie terenu przy przedszkolu - powstaną plac zabaw, chodniki, dojazdy, zieleń 

towarzysząca, infrastruktura techniczna, całość zostanie ogrodzona, 

- uzyskanie pozwolenia na użytkowanie. 

Wykonawca: Przedsiębiorstwo Handlowo-Remontowo-Budowlane ECCO-SYSTEM ze 

Spytkowic 



Planowany termin zakończenia: koniec 2021 r. 

Koszt: 3 mln 600 tys. zł        

Na dzień dzisiejszy wykonano wszystkie prace związane z dachem,  w 90% wykonano 

elewację budynku. Trwają prace wewnątrz  wykonywane są instalacje elektryczna, wod-kan i 

co. 

Zbiornik retencyjny przy ulicy Zimowej 

Zakończyło się postępowanie przetargowe , którego przedmiotem jest budowa zbiornika 

retencyjnego w okolicy ul. Zimowej wraz z kanalizacją deszczową oraz infrastrukturą 

towarzyszącą. Zbiornik z dnem o wymiarach 70,5 x 39 m będzie miał ok. 15 tys. m3 

pojemności, 4,5 m głębokości i powierzchnię 0,5 ha. Zostanie wyłożony płytami betonowymi. 

Powyżej zbiornika powstanie infrastruktura towarzysząca do przechwytywania wody z 

większego obszaru zlewni. 

W ramach inwestycji wybudowana zostanie kanalizacja deszczowa pomiędzy ul. Zimową a 

Główną, która będzie odprowadzała wodę ze zbiornika do Potoku Goczałkowickiego. Część 

prac wykonano już w 2018 r., przy okazji przebudowy ul. Głównej. Odtworzona zostanie też 

nawierzchnia wzdłuż kanalizacji deszczowej. Wykonawca będzie zobowiązany uzyskać 

pozwolenie na użytkowanie dla wybudowanego obiektu. 

Inwestycja będzie prowadzona w ramach Strategii poprawy bezpieczeństwa 

przeciwpowodziowego. Oferty w ogłoszonym przez Urząd Gminy przetargu można składać 

do 11 grudnia. Prace będą realizowane w przyszłym roku. 

Zgodnie z ustaleniami, w tym rejonie wybudowane zostaną dwa zbiorniki retencyjne. 

Pierwszy, omawiany wyżej wybuduje gmina, a drugi - prywatny przedsiębiorca. Będzie on 

zlokalizowany w okolicy ul. Zimowej 54. Trwają prace projektowe tej inwestycji. 

Umowę realizuje firmaBrigadon z Jaworzna. Prace kosztować będą 2 mln 113 tys. 500 zł. 

Na dzień dzisiejszy trwają prace dotyczące wykonania wykopu pod zbiornik  (50% 

zaawansoania), wykonano kanalizację w drodze łączącej ul.Główną z ul.Zimową , budowana 

jest kanaliacja w ul.Zimowej. Równolegle wykonywana jest infrastruktura towarzysząca 

zbiornikowi tj. budowany jest rów otwarty powyżej zbiornika oraz wykonywany żelbetowy 

żłób na wysokości budynku Bananowca , które pozwolą zebrać wodę do zbiornika z większej 

powierzchni. 

  

Rozbudowa ul. Krzyżanowskiego 

  
Przedmiot zamówienia obejmuje: „Rozbudowa ul. Krzyżanowskiego w Goczałkowicach-

Zdroju" na odcinku od nowo wybudowanej ul. Parkowej do ul. Uzdrowiskowej na długości 

235 mb. Przebudowa obejmuje wykonanie nowej drogi o szerokości 5,5 m z asfaltobetonu 

oraz 2 metrowego chodnika z kostki betonowej przylegającym do jezdni. Wykonanie 

odwodnienia jezdnia poprzez budowę kanalizacji deszczowej wraz z wpustami ulicznymi., 

Zadanie realizuje firma FHU Diego Gogol z Wisły Małej za wotę 953 735 zł z terminem 

zakończenia koniec sierpnia 

Rozpoczęły się prace, aktualnie trwa budowa kanalizacji deszczowej służącej odwodnieniu 

drogi. 



  

Przetargi w przygotowaniu 

 

Remont istniejącego boiska z dopasowaniem do obowiązujących wytycznych 
- frezowanie istniejącej nawierzchni boiska w celu dostosowania do odpowiednich spadków , 

- wykonanie nowych fundamentów punktowych pod wyposażenia boiska w kosze do 

koszykówki oraz słupki do siatkówki, 

- powieszanie obszaru boiska 

- uzupełnienie  obwodowe odwodnienia liniowego , 

- natrysk nowej warstwy ET w 

- natrysk wierzchniej warstwy EPDM 

- malowanie linii 

- montaż wyposażenia boisk ( bramki do piło ręcznej, kosze do ko 

  

Budowa placu zabaw w parku 

Wyposażenie placu zabaw : 

- zestawy zabawowe 3 szt. 

- bujak 2 szt. 

- karuzela 1 szt. 

- huśtawka 2 szt. 

- huśtawka wagowa 2 szt. 

- ławka ogrodowa 6 szt. 

- kosz na śmieci 6 szt. 

- tablica informacyjna przy wejściu na plac zabaw z regulaminem 1 szt. 

Urządzenia na plac zabaw należy wykonać z naturalnego surowca – drewna. np. Robinii 

akacjowej, najtrwalszego drewna występującego w Europie. Drewno charakteryzuje się 

naturalną, jasną kolorystyką, odznacza się wysoką odpornością na warunki atmosferyczne, nie 

wymaga impregnacji i może być kotwione bezpośrednio w gruncie.  

Zbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych. 

  

PONE 
 

Podpisaliśmy umowę z WFOŚi GW w Katowicach na dofinansowanie 3 go etapu programu 

ograniczenia niskiej emisji. 

W ramach tego etapu wymienimy  104 kotły. w 10  budynkach docieplimy ściany i równie w 

10 budynkach docieplimy dachy i stropodachy oraz wymienimy okna 

  

Na dzień 25 maja br. podpisano 50 umów (28 inwestycji to wymiana ogrzewania z 

węglowego na gazowe, 4 z gazowego na gazowe, 5 z węglowego na węglowe, 4 wymiana 

okien, 5 na docieplenie ścian i 4 na docieplenie dachu). Odebrano i rozliczono 19 inwestycji. 

  

Do IV etapu mieszkańcy złożyli wnioski na realizację 320 inwestycji (128 inwestycji 

wymiany ogrzewania węglowego na gazowy, 16 inwestycji wymiany pieca gazowego na 

gazowy, 63 inwestycje docieplenia ścian, 62 inwestycje docieplenia stropu/dachu, 51 

inwestycji wymiany okien). 

  

  

  



  

podsumowanie: 

Program Ograniczenia Niskiej Emisji 

W I etapie gminnego Programu zrealizowano łącznie 180 inwestycji, w tym: 15 inwestycji 

w zakresie docieplenia ścian, 15 inwestycji docieplania dachów/stropów, 20 inwestycji w 

zakresie wymiany okiem oraz 80 inwestycji wymiany pieców węglowych na gazowe, 15 

inwestycji wymiany pieców gazowych na gazowe i 35 inwestycji wymiany pieców 

węglowych na węglowe 5 klasy. Koszt realizacji I etapu PONE wyniósł 2 735 873,44  zł ( 

pożyczka z WFOŚiGW – 1 334 826,27zł, koszt dotacji - 230 000,00 zł, środki pochodzące z 

umorzenia -  22 100,00 zł, koszty mieszkańców – 1 148 947,17 zł) 

W II etapie gminnego Programu zrealizowano łącznie 140 inwestycji, w tym: 10 inwestycji 

w zakresie docieplenia ścian, 10 inwestycji docieplania dachów/stropów, 10 inwestycji w 

zakresie wymiany okiem oraz 75 inwestycji wymiany pieców węglowych na gazowe, 20 

inwestycji wymiany pieców gazowych na gazowe i 15 inwestycji wymiany pieców węglowych 

na węglowe 5 klasy. Koszt realizacji II etapu PONE wyniósł 2 075 137,56 zł ( pożyczka z 

WFOŚiGW – 1.248 517,78 zł, koszty mieszkańców – 826 619,78 zł) 

 

W III etapie gminnego Programu zaplanowano realizację 135 inwestycji, w tym: 10 

inwestycji w zakresie docieplenia ścian, 10 inwestycji docieplania dachów/stropów, 10 

inwestycji w zakresie wymiany okiem oraz 70 inwestycji wymiany pieców węglowych na 

gazowe, 20 inwestycji wymiany pieców gazowych na gazowe i 15 inwestycji wymiany pieców 

węglowych na węglowe 5 klasy. Zakończenie zadania zaplanowano do 30.11.2021r. 

Planowany koszt realizacji III etapu wyniesie 1 718 000,00zł ( pożyczka z WFOŚiGW – 

1 198 800,00zł, środki mieszkańców – 519 200,00 zł). 

Łącznie w III etapach zrealizowanych zostanie 455 inwestycji: 

35 inwestycji w zakresie docieplenia ścian, 35 inwestycji docieplania dachów/stropów, 40 

inwestycji w zakresie wymiany okiem oraz 225 inwestycji wymiany pieców węglowych na 

gazowe, 55 inwestycji wymiany pieców gazowych na gazowe i 65 inwestycji wymiany 

pieców węglowych na węglowe 5 klasy. 

 

Pytania radnych: 

 

Radny Łukasz Hanke zapytał czy zrealizowany będzie pomysł wyłączenia z ruchu ul. 

Uzdrowiskowej pomiędzy rondami. 

Wójt Gminy odpowiedziała, że sprawa organizacji ruchu na ul. Uzdrowiskowej jest jeszcze 

na początkowym etapie uzgodnień.  

13. Wolne głosy i wnioski 
 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Łukasz Hanke zapytał, czy Przedsiębiorstwo Górnicze Silesia przedstawiło swoje 

plany na przyszłość.  



Wójt Gminy odpowiedziała, że pomimo starań gminy Przedsiębiorstwo na razie nie 

przedstawiło swoich planów i nie udało zorganizować dwustronnego spotkania. 

Obecny na posiedzeniu Zespołu Porozumiewawczego pan Piotr Niemiec poinformował, że na 

posiedzeniu Zespołu przedstawiciele PG Silesia poinformowali o kontynuacji usuwania szkód 

górniczych. Brakuje jednak bezpośredniego spotkania z przedstawicielami PG Silesia.  

Przewodniczący Rady poprosił o przygotowanie kolejnego pisma do PG Silesia z propozycją 

spotkania. 

Wójt Gminy powiedziała, że takie pismo zostanie przygotowane. 

Radna Monika Młodzik zapytała kiedy będą kosze na śmieci w Centrum Przesiadkowym. 

Kierownik AZK Piotr Niemiec powiedział, że kosze zostaną zamontowane w czerwcu. 

Radna Monika Młodzik zapytała kiedy zostanie otwarty Urząd Gminy. 

Wójt Gminy odpowiedziała, że Urząd funkcjonuje cały czas i wszystkie sprawy są 

załatwiane. 

Radna Monika Młodzik zapytała kiedy będzie otwarta toaleta przy kościele. 

Pan Piotr Niemiec powiedział, że toaleta ta nie spełnia wymogów toalety publicznej i 

wymaga remontu. 

Radny Zbigniew Jacek zapytał na jakim etapie są prace nad regulaminem przyznawania 

nagród dla wyróżniających się sportowców. 

Kierownik GOK pani Zofia Szołdra że projekt regulaminu jest już przygotowany i wkrótce 

może zostać przedstawiony komisji Rady Gminy. 

Kierownik GOSiR pan Radosław Jeleń powiedział, że po konsultacjach z radcą prawnym 

pojawiły się niejasności prawne które muszą zostać wyjaśnione. 

Radna Izabela Ogierman zapytała czy można jakoś w porozumieniu z Powiatowym Zarządem 

Dróg umieścić na ul. Brzozowej miernik prędkości. 

Pan Piotr Niemiec odpowiedział, że zorganizuje spotkanie z przedstawicielami PZD. 

 

Radna Izabela Ogierman poprosiła o wykoszenie rowu na ul. Źródlanej. 

Pan Piotr Niemiec odpowiedział, że ten rów jest w zakresie eksploatacji Spółki Wodnej i 

przekaże Spółce tą informację. 

Radna Izabela Ogierman zapytała, czy coś zmieniło się w sprawie eksploatacji Potoku 

Goczałkowickiego. 

Wójt Gminy dodała, że kopia pisma do Wód Polskich w tej sprawie zostanie przekazana 

Radnej. 

 



 

14. Zakończenie obrad 
 

Przewodniczący Rady zakończył XXVIII sesję Rady Gminy. 

  

 

                                                             Przewodniczący 

                                                              Rada Gminy Goczałkowice-Zdrój 

 

 

 

 

 

Protokołował Przemysław Puchała 

  

 


